

國立中山大學 110 學年度外國學生招生 簡章勘誤公告

公告事項：

- 一、其他各項費用「外籍生全民健保費」勘誤
- 二、化學系「系所入學申請規定」勘誤
- 三、海洋科學學院各系所「系所入學申請規定」勘誤

說明一：原外籍生全民健保費為「TWD 4,494 (USD 158)」，修正為「TWD 4,956 (USD 175)」，勘誤後內容如下。

(三)其他各項費用 Other Fees

其他相關文書規費及醫療保險費(Administration fees and medical insurance fees)	
外籍生全民健保費	National Health insurance Program TWD 4,956 (USD 175)
外籍生醫療保險費 Medical insurance fee	(備註 1) (Note 1) TWD 3,000 (USD 106)

說明二：化學系原學士班授課語言為「全中文授課」，修正為「全英文授課」；「Program taught in Chinese」修正為「Program taught in English」。原系所附加規定學士班為「中文留學計畫書一份」修正為「留學計畫書一份」；「Study Plan in Chinese」修正為「Study Plan」，勘誤後內容如附件一。

說明三：依 110 年 1 月 8 日海科院 109-6 主管通訊會議，海洋科學學院各系所語言要求，華語能力測驗部分增列 (Optional)、GRE 測驗增列 (Optional)、修訂錯植網址，勘誤後內容如附件二。

學院	系所	授課語言	中英文能力
理學院	化學系	學士班：全英文授課 碩士班、博士班：有足夠的英文授課課程可滿足畢業需求。	申請學士班者語文能力須達說明(E)或(C)之規定。 申請碩、博士班者語文能力須達說明(E)或(C)之規定。
		系所附加規定： 申請者應於申請期限截止前檢具以下審查所需之資料，向本校國際事務處提出申請： ※學士班： 1.自傳。 2.留學計畫書一份。 ※碩士班、博士班： 1.推薦信二封。 2.中文或英文留學計畫書（含研究計畫書）一份。 3.自傳。 4.申請博士班另須繳交碩士論文，無碩士論文者可以碩士論文初稿，或相當於碩士論文之著作代替。 5.審查標準由本所審查委員會決定。 ※語文能力要求： (E)非英語系統國家學生托福成績須達網路化測驗 iBT-TOEFL 61 分（Internet-based TOEFL）/電腦化測驗 CBT-TOEFL 173 分（Computer-based TOEFL）/紙筆測驗 500 分（Paper-based TOEFL）/ 雅思測驗 5.0 分（IELTS）以上。 (C)學士班:華語文能力測驗(TOCFL)高階級（B2）或新漢語水平考試(New HSK)4 級以上。	
		http://chem.nsysu.edu.tw/	

College	Department or Graduate Institute	Language of instruction	Language Proficiency
College of Sciences	Department of Chemistry	Bachelor：Program taught in English. Master、PhD：Program with enough English courses to meet graduation requirements.	Applicants for Bachelor degree must meet language requirement (E) OR (C) regarding language proficiency. Applicants for Master & Ph.D. degree must meet language requirement (E) OR (C) regarding language proficiency.
		Additional Requirements： All the following documents should be submitted to the Office of International Affairs, National Sun Yat-sen University before the deadline： ※Bachelor Program: 1. Autobiography. 2. Study Plan. ※Master & Ph.D. Program: 1. Two (2) recommendation letters. 2. Study Plan (including research plan) in Chinese or English. 3. Autobiography. 4. Ph.D. program applicants must submit the Master Thesis; draft or equivalent works are acceptable if master thesis is not available. 5. Selection Criteria will be determined by the Admission Committee. ※Language Requirement： (E) Minimum English proficiency for non-native English speaking applicants: TOEFL score iBT-TOEFL of 61 / CBT-TOEFL of 173/ Paper-based TOEFL of 500 / IELTS of 5.0. (C) Minimum Chinese proficiency: Bachelor Program: TOCFL score level 4 or New HSK score level 4.	
		http://chem.nsysu.edu.tw/	

學院	系所	授課語言	中英文能力
海洋科學學院	海洋生物科技暨資源學系	學士班：全中文授課 碩士班、博士班：有足夠的英文授課課程可滿足畢業需求。	語文能力須達說明(E)或(C)之規定。
		系所附加規定： 申請者應於申請期限截止前檢具以下審查所需之資料，向本校國際事務處提出申請： 1. 彌封之推薦信二封。 2. 中文或英文留學計畫書（含研究計畫書）一份。 3. 中文或英文自傳乙份。 4. 申請博士班另需繳交碩士論文，或相當於碩士論文之著作。 5. 語文能力要求： (E)非英語系統國家學生托福成績須達網路化測驗 iBT-TOEFL 61分（Internet-based TOEFL），電腦化測驗 CBT-TOEFL 173分（Computer-based TOEFL），紙筆測驗500分（Paper-based TOEFL），或雅思測驗 5.0分（IELTS）以上。 (Optional) (C)華語文能力測驗（TOCFL）進階級（B1），或新漢語水準考試（HSK）3級以上，或在臺灣學習 360小時以上（海外學習 720小時以上）之證明。 6. (Optional) GRE性向測驗(有利於獎學金申請)。 ◎本系研究領域：1.分子生物、生理及生物科技組 2.海洋生態組 3.海洋化學及天然藥物組 ◎學士班以中文授課為主，請謹慎考量。 ◎辨色力異常者將不易辨認海洋生物有關之形態或切片，且對於化學有關實驗反應現象之觀察亦將有困難，又海洋生態學實驗課程須至野外採集和觀察，對於肢體機能障礙者將有所不便，故辨色力異常及肢體機能有障礙者，選填時宜慎重考慮。 http://mbr.nsysu.edu.tw/	

College	Department or Graduate Institute	Language of instruction	Language Proficiency
College of Marine Sciences	Department of Marine Biotechnology and Resources	Bachelor：Program taught in Chinese. Master、PhD：Program with enough English courses to meet graduation requirements.	Applicants must meet Language Requirement (E) OR (C) regarding language proficiency.
		Additional Requirements： All the following documents should be submitted to the Office of International Affairs, National Sun Yat-sen University before the deadline： 1. Two (2) recommendation letters (sealed and signed). 2. Study Plan (including research plan) in English or Chinese. 3. Autobiography in English or Chinese. 4. Ph.D program applicants must submit the Master Thesis; or equivalent publications. 5. Language Requirement (either one)： (E) Minimum English proficiency for non-native English speaking applicants：iBT- TOEFL of 61, CBT-TOEFL of 173, Paper-based TOEFL of 500, or IELTS of 5.0. (Optional) (C) Minimum Chinese proficiency：TOCFL score level B1, HSK score level 3, or certificate(s) indicating a minimum of 360 hours of Chinese learning in Taiwan (or a minimum of 720 hours abroad). 6. (Optional) GRE general test scores (good for financial aid). Note： ◎Department Research Fields: 1. Physiology, Biochemistry, Molecular Biology and Marine Biotechnology. 2. Marine ecology. 3. Nature Products and Chemistry. ◎Bachelor's courses are taught in Chinese, please take it into your consideration. ◎We would suggest you consider carefully to choose our department if you have discrimination of color and limb dysfunction. Because many experimental courses of our department need to identify the shape and color of marine biological samples and slice analysis, chemistry experimental courses need to observe and analyze the chemical reactions, and marine biology and ecology experimental courses also include field collection and observation. http://mbr.nsysu.edu.tw/?Lang=en	

學院	系所	授課語言	中英文能力
海洋科學學院	海洋環境及工程學系	學士班：全中文授課 碩士班、博士班：有足夠的英文授課課程可滿足畢業需求。	申請學士班者語文能力須達說明(E)及(C)之規定。 申請碩、博士班者語文能力須達說明(E)或(C)之規定。
		系所附加規定： 申請者應於申請期限截止前檢具以下審查所需之資料，向本校國際事務處提出申請： 1. 彌封之推薦信二封。 2. 中文或英文留學計畫書（含研究計畫書）一份。 3. 自傳。 4. 申請博士班另須繳交碩士論文，無碩士論文者可以碩士論文初稿，或相當於碩士論文之著作代替。 5. 語文能力要求： (E) 非英語系統國家學生托福成績須達網路化測驗 iBT-TOEFL 61 分（Internet-based TOEFL）/ 電腦化測驗 CBT-TOEFL 173 分（Computer-based TOEFL）/ 紙筆測驗 500 分（Paper-based TOEFL）/ 雅思測驗 5.0 分（IELTS）以上。 (Optional)(C) 學士班：華語文能力測驗（TOCFL）進階級（B1）或新漢語水準考試（New HSK）3 級以上。 碩博士班：華語文能力測驗（TOCFL）基礎級（A2）或新漢語水準考試（New HSK）2 級以上。 6. (Optional) GRE 性向測驗。 ◎研究領域：1. 海洋工程及應用 2. 海洋污染防治 3. 海岸環境規劃與管理	
		https://maev.nsysu.edu.tw/	

College	Department or Graduate Institute	Language of instruction	Language Proficiency
College of Marine Sciences	Department of Marine Environment and Engineering	Bachelor：Program taught in Chinese. Master、PhD：Program with enough English courses to meet graduation requirements.	Applicants for Bachelor degree must meet language requirement (E) AND (C) regarding language proficiency. Applicants for Master & Ph.D. degree must meet language requirement (E) OR (C) regarding language proficiency.
		Additional Requirements： All the following documents should be submitted to the Office of International Affairs, National Sun Yat-sen University before the deadline： 1. Two (2) recommendation letters (sealed and signed). 2. Study plan (including research plan) in Chinese or English. 3. Autobiography. 4. Ph.D. program applicants must submit the Master Thesis; draft or equivalent works are acceptable if master thesis is not available. 5. Language Requirement： (E) Minimum English proficiency for non-native English speaking applicants: TOEFL score iBT-TOEFL of 61 / CBT-TOEFL of 173/ Paper-based TOEFL of 500 / IELTS of 5.0. (Optional) (C) Minimum Chinese proficiency：for Bachelor degree: TOCFL score level B1 or New HSK score level 3. for Master & Ph.D degree: TOCFL score level A2 or New HSK score level 2. 6. (Optional) GRE general test scores. ◎Research Fields： 1. Ocean Engineering and Applied Technique 2. Marine Pollution and Control 3. Coastal Zone Planning and Management	
		https://maev.nsysu.edu.tw/?Lang=en	

學院	系所	授課語言	中英文能力
海洋科學學院	海下科技研究所	全中文授課	語文能力須達說明(E)或(C)之規定。
		系所附加規定： 申請者應於申請期限截止前檢具以下審查所需之資料，向本校國際事務處提出申請： 1. 彌封之推薦信二封。 2. 中文或英文留學計畫書（含研究計畫書）一份。 3. 自傳。 4. 語文能力要求： (E) 非英語系統國家學生托福成績須達網路化測驗 iBT-TOEFL 61 分（Internet-based TOEFL）/ 電腦化測驗 CBT-TOEFL 173 分（Computer-based TOEFL）/ 紙筆測驗 500 分（Paper-based TOEFL）/ 雅思測驗 5.0 分（IELTS）以上。 (C) 華語文能力測驗（TOCFL）基礎級（A2）或新漢語水準考試（New HSK）2 級以上；或在臺灣學習 360 小時以上（海外學習 720 小時以上）之證明。 5. GRE 性向測驗。 ◎研究領域： 1. 海洋聲學 2. 水下機電	
		https://iut.nsysu.edu.tw	

College	Department or Graduate Institute	Language of instruction	Language Proficiency
College of Marine Sciences	Institute of Undersea Technology	Program taught in Chinese.	Applicants must meet Language Requirement (E) OR (C) regarding language proficiency.
		Additional Requirements: All the following documents should be submitted to the Office of International Affairs, National Sun Yat-sen University before the deadline: 1. Two (2) recommendation letters (sealed and signed). 2. Study plan (including research plan) in Chinese or English. 3. Autobiography. 4. Language Requirement: (E) Minimum English proficiency for non-native English speaking applicants: TOEFL score iBT-TOEFL of 61 / CBT-TOEFL of 173/ Paper-based TOEFL of 500 / IELTS of 5.0. (C) Chinese proficiency: TOCFL score level 2 or New HSK score level 2; or certificate(s) indicating a minimum of 360 hours of Chinese learning in Taiwan (or a minimum of 720 hours abroad). 5. GRE general test scores. ◎Research Fields: 1. Ocean Acoustics 2. Underwater mechatronics	
		https://iut.nsysu.edu.tw	

學院	系所	授課語言	中英文能力
海洋科學學院	海洋生態與保育研究所	全中文或英文授課	語文能力須達說明 <u>(E)或(C)</u> 之規定。
		系所附加規定： 申請者應於申請期限截止前檢具以下審查所需之資料，向本校國際事務處提出申請： 1.推薦信二封。 2.中文或英文留學計畫書(含研究計畫書及學術著作目錄)一份。 3.自傳。 4.語文能力要求 (E)非英語系統國家學生托福成績須達網路化測驗 iBT-TOEFL 61 分 (Internet-based TOEFL) /電腦化測驗 CBT-TOEFL 173 分 (Computer-based TOEFL) /紙筆測驗 500 分 (Paper-based TOEFL) / 雅思測驗 5.0 分 (IELTS) 以上。 (Optional)(C) 華語文能力測驗 (TOCFL) 進階級 (B1) 或新漢語水準考試 (New HSK) 3 級以上；或在臺灣學習 480小時以上 (海外學習 960 小時以上) 之證明。 ◎研究領域：海洋生物、海洋生態。	
		http://maec.nsysu.edu.tw	

College	Department or Graduate Institute	Language of instruction	Language Proficiency
College of Marine Sciences	Institute of Marine Ecology and Conservation	Program taught in Chinese or English	Applicants must meet Language Requirement <u>(E) OR (C)</u> regarding language proficiency.
		Additional Requirements: All the following documents should be submitted to the Office of International Affairs, National Sun Yat-sen University before the deadline: 1. Two (2) recommendation letters. 2. Study plan (including research plan and list of academic publications) in Chinese or English. 3. Autobiography. 4. Language Requirement: (E) Minimum English proficiency for non-native English speaking applicants: TOEFL score iBT-TOEFL of 61/ CBT-TOEFL of 173/ Paper-based TOEFL of 500 / IELTS of 5.0. (Optional) (C) Minimum Chinese proficiency: TOCFL score level 3, New HSK score level 3, or certificate(s) indicating a minimum of 480 hours of Chinese learning in Taiwan (or a minimum of 960 hours abroad). ◎Research Fields: Marine Biology, Marine Ecology.	
		http://maec.nsysu.edu.tw	

學院	系所	授課語言	中英文能力
海洋科學學院	海洋事務研究所	全中文授課	語文能力須達說明(E)或(C)之規定。
		系所附加規定： 申請者應於申請期限截止前檢具以下審查所需之資料，向本校國際事務處提出申請： 1. 中文或英文自傳一份 2. 推薦信二封。 3. 中文或英文留學計畫書（含研究計畫書）一份。 4. 語文能力要求： (E)非英語系統國家學生托福成績須達網路化測驗iBT-TOEFL 91 分（Internet-based TOEFL）/電腦化測驗 CBT-TOEFL 232 分（Computer-based TOEFL）/紙筆測驗575 分（Paper-based TOEFL）/ 雅思測驗6.5 分（IELTS）以上。 (C)華語文能力測驗（TOCFL）高階級（B2）或新漢語水準考試（New HSK）4級以上；或在臺灣學習720小時以上（海外學習1440 小時以上）之證明。 ◎研究領域：1.海洋法律與政策 2.海洋外交與治理 3.水下文化遺產 4.永續海洋與漁業 5.藍色經濟與海洋空間規劃 6.環境變遷與調適	
		https://gima.nsysu.edu.tw	

College	Department or Graduate Institute	Language of instruction	Language Proficiency
College of Marine Sciences	Graduate Institute of Marine Affairs	Program taught in Chinese.	Applicants must meet Language Requirement (E)or(C) regarding language proficiency.
		Additional Requirements : All the following documents should be submitted to the Office of International Affairs, National Sun Yat-sen University before the deadline : 1. Autobiography in Chinese or English 2. Two recommendation letters. 3. Study plan (including research proposal) in Chinese or English. 4. Language Requirement : (E) Minimum English proficiency for non-native English speaking applicants: TOEFL score iBT-TOEFL of 91 (Internet-based TOEFL) /CBT-TOEFL of 232 (Computer-based TOEFL) / Paper-based TOEFL of 575 (Paper-based TOEFL) / IELTS of 6.5 。 (C) Minimum Chinese proficiency : TOCFL level 4 (B2) or New HSK level 4 ; or certificate(s) indicating a minimum of 720 hours of Chinese learning in Taiwan (or a minimum of 1440 hours abroad). ◎Research Areas : 1. Ocean Laws & Policy 2. Ocean Diplomacy & Governance 3. Underwater Cultural Heritage 4. Sustainable Oceans & Fisheries 5. Blue Economy & Marine Spatial Planning 6. Environmental Changes & Adaptation	
		https://gima.nsysu.edu.tw/?Lang=en	

學院	系所	授課語言	中英文能力
海洋科學學院	海洋科學系	學士班：全中文授課 碩士班、博士班：有足夠的英文授課課程可滿足畢業需求。	申請學士班者語文能力須達說明(E)及(C)之規定。 申請碩、博士班者語文能力須達(E)或(C)之規定。
		系所附加規定： 申請者應於申請期限截止前檢具以下審查所需之資料，向本校國際事務處提出申請： 1.推薦信二封。 2.中文或英文留學計畫書（含研究計畫書及學術著作目錄）一份。 3.自傳。 4.申請博士班另須繳交碩士論文，無碩士論文者可以碩士論文初稿，或相當於碩士論文之著作代替。 5.語文能力要求： (E)非英語系統國家學生托福成績須達網路化測驗iBT-TOEFL 61 分（Internet-based TOEFL）/電腦化測驗 CBT-TOEFL 173 分（Computer-based TOEFL）/紙筆測驗500 分（Paper-based TOEFL）/ 雅思測驗5.0 分（IELTS）以上。 (Optional) (C)華語文能力測驗（TOCFL）進階級（B1）或新漢語水準考試（New HSK）3級以上；或在臺灣學習480小時以上（海外學習960 小時以上）之證明。 ◎研究領域：海洋生物、海洋化學、海洋地質、海洋物理。 ◎學士班以中文授課為主。	
		http://ocean.nsysu.edu.tw	

College	Department or Graduate Institute	Language of instruction	Language Proficiency
College of Marine Sciences	Department of Oceanography	Bachelor：Program taught in Chinese. Master、PhD：Program with enough English courses to meet graduation requirements.	Applicants for Bachelor degree must meet language requirement (E) AND (C) regarding language proficiency. Applicants for Master & Ph.D. degree must meet language requirement (E) OR (C) regarding language proficiency.
		Additional Requirements： All the following documents should be submitted to the Office of International Affairs, National Sun Yat-sen University before the deadline： 1. Two (2) recommendation letters. 2. Study plan (including research plan and list of academic publications) in Chinese or English. 3. Autobiography. 4. Ph.D. program applicants must submit the Master Thesis; draft or equivalent works are acceptable if master thesis is not available. 5. Language Requirement： (E) Minimum English proficiency for non-native English speaking applicants: TOEFL score iBT-TOEFL of 61 / CBT-TOEFL of 173/ Paper-based TOEFL of 500 / IELTS of 5.0. (Optional)(C)Minimum Chinese proficiency :TOCFL score level 3 ,New HSK score level 3, or certificate(s) indicating a minimum of 480 hours of Chinese learning in Taiwan (or a minimum of 960 hours abroad). ◎Research Fields：Marine Biology, Marine Chemistry, Marine Geology, Physical Oceanography ◎Bachelor's courses are taught in Chinese.	
		http://ocean.nsysu.edu.tw/?Lang=en	

學院	系所	授課語言	中英文能力
海洋科學學院	海洋科學與科技全英語博士學位學程	全英文授課	語文能力須達說明(E)之規定。
		系所附加規定： 申請者應於申請期限截止前檢具以下審查所需之資料，向本校國際事務處提出申請： 1.推薦信二封。 2.英文研究計畫書一份。申請者應於計畫書中列出可能之論文指導教授。 3.申請博士班另須繳交碩士論文，無碩士論文者可以碩士論文初稿，或相當於碩士論文之著作代替。 4.語文能力要求： (E)非英語系統國家學生托福成績須達網路化測驗iBT-TOEFL 61分（Internet-based TOEFL）/電腦化測驗CBT-TOEFL 173分（Computer-based TOEFL）/紙筆測驗500分（Paper-based TOEFL）/雅思測驗5.0分（IELTS）以上。	
		https://igpmst.nsysu.edu.tw	

College	Department or Graduate Institute	Language of instruction	Language Proficiency
College of Marine Sciences	International Graduate Program of Marine Science and Technology	Program taught in English..	Applicants must meet Language Requirement (E) regarding language proficiency.
		Additional requirements: All the following documents should be submitted to the Office of International Affairs, National Sun Yat-sen University using the online application system before the deadline: 1. Two (2) recommendation letters 2. A study plan in English. Potential advisers should be included in this plan. 3. Ph.D. program applicants must submit their Master's degree theses. Drafts or equivalent work are acceptable if Master's degree theses are not available. 4. Language requirement: (E) Minimal English proficiency for non-native English speaking applicants: TOEFL score iBT-TOEFL of 61 / CBT-TOEFL of 173/ Paper-based TOEFL of 500 / IELTS of 5.0.	
		https://igpmst.nsysu.edu.tw	